
 پیام تسلیت رهبر انقلاب 
برای درگذشت حجت الاسلام دعایی

رهبر انقلاب اسلامی در پیامی درگذشت مبارز قدیمی و یار دیرین 
امام بزرگوار حجت الاسلام سید محمود دعائی را تسلیت گفتند.متن 

پیام حضرت آیت الله خامنه ای به این شرح است:
»بسم الله الرحمن الرحیم

جناب  بزرگوار  امام  دیرین  یار  و  قدیمی  مبارز  درگذشت 
خاندان  به  را  رحمةالله علیه  دعائی  سیدمحمود  آقای  حجت الاسلام 
گرامی بویژه همسر و فرزندان مکرّم و نیز مجموعه ی بزرگ دوستداران 
و همکاران ایشان تسلیت عرض میکنم. ایشان برخوردار از صفات نیک 
ساده زیستی،  و  فروتنی  نفس،  سلامت  و  صفا  بودند:  پسندیده ئی  و 
پاکدستی و قناعت، ارادت عمیق و راسخ به امام بزرگوار و انقلاب و 
پایداری و وفا در دوستی و رفاقت. گذشته ی ایشان در عراق و ایران 
در دوران مبارزات هم فصل مُشبِع دیگری است که موجب رحمت 
و مغفرت الهی است ان شاءالله. از خداوند متعال تفضلاتش را برای آن 

مرحوم مسألت میکنم.«
سیّدعلی خامنه ای- ۱۶ خرداد ۱۴۰۱

افزایش تعداد جانباختگان متروپل به ۴۱ نفر 
فرماندار آبادان گفت: با خارج کردن پیکر های سه جانباخته دیگر 
از زیر آوار و شناسایی هویت آن ها تعداد جانباختگان حادثه متروپل به 
۴۱ نفر افزایش یافت.احسان عباسپور ظهر دیروز در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت: با تلاش گروه های جست وجو هویت پیکر سه نفر دیگر 
بود  بیرون کشیده شده  آوار  زیر  از  که  متروپل  از شهروندان حادثه 
شناسایی شد.سخنگوی حادثه ساختمان متروپل آبادان اظهار داشت: 
تلاش برای یافتن پیکر های احتمالی زیر آوار توسط گروه های امدادی 
حاضر در میدان ادامه دارد.فرماندار ویژه آبادان با بیان اینکه پزشکی 
قانونی مرجع اعلام آمار نهایی جانباختگان حادثه متروپل است گفت: 
آمار اعلامی از سوی پزشکی قانونی بلافاصله از طریق رسانه های موثق 

در اختیار مردم قرار می گیرد.

 ورود قوه قضائیه به موضوع 
کاخ ویلای استان مازندران

برای  پرونده ای  که  داد  بازرسی کل کشور خبر  رئیس سازمان 
ساخت و ساز غیرمجاز یک ویلا در حریم روستای سالدوزکلا شهرستان 

سیمرغ استان مازندران تشکیل شده است.
ذبیح الله خدائیان در نشست شورای عالی قضایی با اشاره به ساخت 
و ساز یک ویلای غیرمجاز در مازندران گفت: پرونده برای ساخت و 
ساز غیرمجاز در حریم روستای سالدوزکلا شهرستان سیمرغ استان 

مازندران تشکیل شده است.
وی افزود: علاوه بر ارسال گزارش این ساخت و ساز غیرمجاز برای  
استاندار مازندران، گزارش های کیفری علیه مدیر وقت بنیاد مسکن 
قائمشهر، مسئول فنی بخشداری و همچنین دهیار روستای سالدوزکلا 

را به مراجع قضایی ذی صلاح ارسال کردیم.
رئیس سازمان بازرسی در پایان گفت: از دیوان عدالت اداری هم 

تقاضای ابطال پروانه این ساختمان را داشته ایم.

 برخورد با عرضه برنج نامرغوب 
خارجی به نام برنج ایرانی

معاون دادستان و سرپرست دادسرای ناحیه ۱۲ گفت: با ورود 
گشت مشترک دادستانی تهران یک انبار بزرگ در خیابان مولوی تهران 
که برنج نامرغوب خارجی را به عنوان برنج ایرانی بسته بندی، نگهداری 

و عرضه می کرد، کشف و پلمب شد.
به گزارش قوه قضاییه، رحیم گل زاده با اعلام خبر کشف و پلمب 
یک انبار بزرگ در خیابان مولوی تهران که برنج نامرغوب خارجی را به 
عنوان برنج ایرانی بسته بندی، نگهداری و عرضه می کرد، اظهار کرد: 
بازرسی از این انبار در گشت مشترک دادستانی با دستور دادستان 
تهران و به منظور نظارت بر بازار و نحوه توزیع مایحتاج عمومی اجرا 

شد که با توجه به تخلفات مشاهده شده، دستور پلمب آن صادر شد.
معاون دادستان تهران با اشاره به استنکاف مالک از بازگشایی درب 
انبار مذکور، بیان کرد: با اقدامات فنی و دستور قضایی درب انبار باز و 
در بازرسی از محل، مشاهده شد که میزان قابل توجهی برنج نامرغوب 

خارجی در بسته بندی برنج ایرانی انبار شده و در حال عرضه است.
گل زاده افزود: کیسه های خالی برنج خارجی و دستگاه دوخت 
در انبار بود و مالک به صورت غیرمجاز اقدام به بوجار برنج می کرد که 

گزارش تنظیم و در راستای پیشگیری از عرضه، انبار پلمب شد.
سرپرست دادسرای ناحیه ۱۲ با اشاره به اینکه هدف اصلی گشت 
مشترک در این حضور میدانی، نظارت و بازرسی از تعدادی انبار برنج 
بود، تصریح کرد: متاسفانه گرانفروشی در برخی موارد مشهود بود که 
برخورد تعزیراتی صورت گرفت و در برخی موارد برنج مرغوب با غیر 

مرغوب مخلوط و به فروش می رسید.
با  بازار  مشترک  گشت  برنامه  تهران  دادستان  معاون  گفته  به 
پیگیری دادستانی تهران و حضور نمایندگان سازمان تعزیرات، وزارت 
بهداشت، اتاق اصناف، وزارت جهاد کشاورزی و وزارت صمت به طور 
مستمر در سطح پایتخت اجرا می شود و مقام قضایی و نمایندگان 
سازمان های دخیل در بازرسی از اماکن و واحدهای صنفی، با مشاهده 

جرایم و تخلفات دستور ات لازم را در محل صادر می کنند.

رئیس کل دادگستری آذربایجان غربی خبرداد

بازداشت ۴ نفر از عوامل درگیری در نقده
رئیس کل دادگستری آذربایجان غربی از بازداشت ۴ نفر از عوامل 
درگیری و نزاع خیابانی در شهرستان نقده خبر داد.ناصر عتباتی در 
این خصوص گفت: در پی اطلاع از وقوع نزاع دسته جمعی و درگیری 
تعدادی از اراذل و اوباش در شهرستان نقده دستگاه قضایی قاطعانه به 
موضوع ورود و دستور تعقیب و دستگیری خاطیان را صادر نمود.وی 
افزود: در این زمینه ۴ نفر از عوامل درگیر در صحنه با دستور قضایی 
بازداشت و ۳نفر از آنها هم در بیمارستان بستری و تحت نظر قرار 
گرفتند.عتباتی ادامه داد: این افراد به علت اختلافات شخصی درگیر و 
با سلاح سرد از جمله قمه و قداره و چاقو به جان هم افتاده اند و ضمن 
به هم زدن نظم عمومی شهر موجب رعب و وحشت مردم شده اند که 
فیلم درگیری آنها هم در فضای مجازی منتشر شده است. به گزارش 
روابط عمومی دادگستری استان، عتباتی با بیان اینکه اجازه جولان و 
خودنمایی را به اراذل و اوباش که امنیت مردم و جامعه را به هم میزنند 
نخواهیم داد، تاکید کرد: قاطعانه با این افراد برخورد لازم قانونی را  

خواهیم نمود.

 اگر شبکه های اجتماعی نبود 
و متروپل فرومی ریخت...

ادامه از صفحه اول
  مطمئن باشید متروپل، ترمز خیلی از امضاهای طلایی را در 
همین روزها و روزهای آینده خواهد کشید. در سایه حضور شبکه های 
اجتماعی و مطالبه گری از حادثه متروپل، مسئولان مختلفی مجبور به 

موضع گیری شدند.
عزای عمومی کرد.  اعلام  تاخیر،  قدری  با  البته    هیات دولت 
رئیس جمهور و بسیاری از مقامات ارشد در محل حادثه حاضر شدند، 
مسئولان مرتبط با ابعاد مختلف از جبران خسارات سخن گفتند و 
حادثه ای در سطح یک استان، به مطالبه ای ملی و عمومی تبدیل شد.
  حادثه متروپل بار دیگر ثابت کرد شبکه های اجتماعی امروز 
قوی ترین بازوی نظارتی حاکمیت و جامعه هستند. گرچه نمی توان 
برخی پیامدهای منفی شبکه های اجتماعی همچون سیاه نمایی، القای 
ناکارآمدی و ناامیدی را منکر شد اما نقش مثبت و سازنده شبکه های 
اجتماعی در جلب توجه مسئولان نسبت به موضوعات مختلف، مطالبه 
گری، پیگیری، ریشه یابی و واکاوی دقیق حوادث و به تصویر کشیدن 
نقاط کور و تاریک، اهمیت و نقش موثر شبکه های اجتماعی را در 

گردش آزاد اطلاعات، مطالبه گری و مقابله با فساد آشکار می کند.

را  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  جمهور  رئیس 
زیستی  محیط  و چالش های  دوگانه ها  در  تا  کرد  مکلف 
میدان  وارد  قوی  و  دقیق  کارشناسی  پشتوانه  با  کشور 
شده و اجازه ندهد این چالش ها در اذهان و افکارعمومی 

به حال خود رها شود.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی ظهر دوشنبه در اولین 
سیزدهم  دولت  در  زیست  محیط  شورای عالی  جلسه 
سیاست های  موثر  اجرای  زمینه  در  را  شورا  این  نقش 
این  گفت:  و  کرد  ارزیابی  مهم  بسیار  محیط زیستی 
شورای عالی به اعتبار جایگاه و اعضای حقوقی و حقیقی 
که دارد، پشتوانه حقوقی محکمی برای سازمان حفاظت 
محیط زیست است و می تواند به رفع موانع و مشکلات 
سازمان  این  برنامه های  و  سیاست ها  پیشبرد  پیش روی 

کمک شایانی کند.
اینکه آمادگی دارد هر زمان  بیان  با  رئیس جمهور 
که نیاز بود جلسات شورای عالی محیط زیست را برگزار 
قانون  جمله  از  بالادستی،  اسناد  بر  تکیه  با  افزود:  کند، 
اساسی که اجرای هر گونه سیاست توسعه ای را فرع بر 
حفاظت از محیط زیست قرار داده، سیاست های ابلاغی 
راهکارهای  موضوعه  قوانین  سایر  و  رهبری  معظم  مقام 
تکالیف  و  وظایف  موثرتر  اجرای  در  تسریع  و  تسهیل 
سازمان حفاظت محیط زیست را تدوین و به جلسات این 

شورا ارائه کنید تا بررسی و تصویب شود.
رئیسی با اشاره به اینکه شورای عالی محیط زیست 
به اعتبار جایگاه فراقوه ای و حضور مسئولانی از دستگاه ها 
اجرایی  چالش های  رفع  به  می تواند  مختلف  نهادهای  و 
سازمان حفاظت محیط زیست کمک کند، اظهار داشت: 

زیست  مرزبان  و  مرزدار  زیست  محیط  سازمان حفاظت 
بوم کشور است، لذا لازم است با احصاء دقیق مسائل و 
چالش های مرتبط، در عین حالی که بر روی خطوط قرمز 
از ایجاد مانع غیرضرور  خود محکم ایستادگی می کنید، 

در مسیر پیشرفت کشور نیز پرهیز کنید.
برای  کرد  پیشنهاد  همچنین  جمهور  رئیس 
منطقه ای  شورای  یک  ریزگردها  موضوع  پیگیری 
با  مشکل  این  و  تشکیل  زیست  محیط  از  حفاظت 
منطقه  کشورهای  مشارکت  با  و  کشورمان  محوریت 

پیگیری و حل و فصل شود.
با  زیستی  محیط  همکاری های  درباره  رئیسی 
استفاده  در  کرد:  تصریح  نیز  بین المللی  سازمان های 

در  اما  نداریم،  محدودیتی  هیچ  دیگران  تجارب  از 
عین حال در نظر داشته باشید که اسناد و نسخه های 
مورد  اجرا  از  پیش  باید  دیگران  سوی  از  شده  تدوین 
زیست  اقتضائات  و  الزامات  با  دقیق  تطبیق  و  بررسی 

بوم کشور قرار گیرند.
با  همکاری  از  اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس 
خاطرنشان  می کنیم،  استقبال  بین المللی  سازمان های 
کرد: در مورد مسائل مختلف محیط زیستی و چالش های 
زیستی برنامه های توسعه ای، نظرات کشورمان را کاملا 
کارشناسانه و بر اساس مبانی و اصول مورد قبول جمهوری 

اسلامی ایران در مجامع بین المللی مطرح کنید.
رئیسی همچنین سازمان حفاظت محیط زیست را 

زیستی  محیط  و چالش های  دوگانه ها  در  تا  کرد  مکلف 
کشور و اجرای طرح های اقتصادی با پشتوانه کارشناسی 
دقیق و قوی وارد میدان شده و آنها را رفع کند و گفت: 
امروز درباره مسائل مختلفی از جمله صید ترال در کشور، 
مشابه  مسائل  و  میانکاله  موضوع  خودرو،  تولید  مساله 
که  دارد  افکار عمومی وجود  و  اذهان  در  ابهاماتی  دیگر 

باید به آن پاسخ متقن داد.
حفاظت  شورای عالی  دبیرخانه  از  جمهور  رئیس 
این  چالش های  و  مسائل  که  خواست  زیست  محیط 
مورد  ذیربط  دستگاه های  سایر  با  همکاری  در  را  عرصه 
برای  را  بررسی ها  این  نتیجه  و  داده  قرار  دقیق  بررسی 

تصمیم گیری نهایی در اختیار شورای عالی قرار دهد.
در اولین جلسه شورای عالی محیط زیست محورهای 
اساسی سیاست های کلان محیط زیستی کشور،   از جمله 
چالش های  رفع  برای  دستگاه ها  هم افزایی  و  هماهنگی 
آب، ریزگردها، حفاظت از جنگل ها و تالاب ها و نیز رفع 
چالش های سیاست های توسعه ای و محیط زیستی مورد 

بررسی قرار گرفت.
ایجاد شورای منطقه ای محیط زیستی برای پیگیری 
ارزیابی  چارچوب  بررسی  و  ریزگردها  معضل  مشترک 
زیستی  محیط  اثرات  ارزیابی  برای  محیطی  راهبردی 

طرح های توسعه ای از مصوبات جلسه بود.
همچنین اصلاح تعرفه های آزمایشگاه های مرجع با 
هماهنگی دستگاه های ذیربط، اصلاح قانون ناظر به شکار 
علمی  رتبه بندی  در  گونه ها  جابجایی  بر  مبتنی  صید  و 
جانوران  تلف شدن  زیان  و  ضرر  مطالبه  و  بها  تعیین  و 

وحشی از جمله دیگر مصوبات این جلسه بودند.

رئیس قوه قضاییه با اشاره به اتفاقی که در مراسم گرامیداشت سالگرد 
)هنگام سخنرانی حجت  خرداد  چهاردهم  روز  در  )ره(  امام خمینی  ارتحال 
الاسلام و المسلمین حسن خمینی( رخ داد و با موضع گیری و نارضایتی رهبر 
انقلاب همراه بود، گفت: با توجه به اینکه اتفاق رخ داده در روز ۱۴ خرداد در 
حرم مطهر امام راحل، مسبوق به سابقه است، از دستگاه اطلاعاتی می خواهیم 

تا این موضوع را دنبال کنند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، روز دوشنبه در جریان نشست 
با سعادت حضرت  تهنیت ولادت  و  تبریک  قوه قضاییه، ضمن  عالی  شورای 
علی بن موسی الرضا )ع( و دهه کرامت و گرامیداشت سالگرد ارتحال ملکوتی 
حضرت امام خمینی )ره( و همچنین قیام ۱۵ خرداد، اظهار کرد: امام راحل 
آموزش دیده مکتب قرآن و اسلام ناب است لذا همانطور که اسلام و قرآن زنده 

است، امام عظیم الشأن ما نیز زنده است و زنده خواهند ماند. 
رئیس دستگاه قضا در ادامه با تبیین و تشریح ابعاد شخصیتی و معرفتی 
حضرت امام خمینی )ره( که ایشان را متمایز از سایر شخصیت های برجسته 
دنیا و جهان اسلام در عصر حاضر می کند، بیان داشت: حضرت امام خمینی 
)ره( برای خدا قیام کردند و از خود گذشتند و به خدا پیوستند و در این مسیر 
الهی و نورانی با صداقت، صراحت، شجاعت، مردم داری، جهاد و دوراندیشی، 

پیش رفتند و از چیزی غیر از خداوند نهراسیدند.
رضای  )ره(،  امام خمینی  اینکه حضرت  بر  تاکید  با  قضاییه  قوه  رئیس 
خداوند را بر رضای دیگران مقدم شمردند و این رمز پیروزی این مرد الهی بود، 
گفت: امام عظیم الشأن ما قلب ها و دل ها را تسخیر کردند و هر انسان روشن 
ضمیر و پاک باخته ای در اقصی نقاط دنیا، شیفته این مشی و مرام و معرفت 

خداگونه و الهی حضرت امام )ره( شد.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه همان اوصاف حضرت امام خمینی )ره( 
امروز در، ولی امر زمان، مقام معظم رهبری نیز قابل مشاهده است، تصریح 
اقدامات  و  روانی  جنگ های  فتنه انگیزی ها،  دشمنی ها،  همه  علی رغم  کرد: 
ترکیبی که شیاطین در داخل و خارج ترتیب می دهند، اما نصرت خداوند و 
امام زمان )عج( همراه و شامل مقام معظم رهبری است و آزادگان و انسان های 
و  زمان شناسی  شجاعت،  بصیرت،  شیفته  دنیا،  نقاط  اقصی  در  سیرت  پاک 

دشمن شناسی معظم له هستند.
محسنی اژه ای در ادامه نشست به »معاونت حقوقی« و »پژوهشگاه« قوه 
قضاییه دستور داد که نسبت به جمع بندی و تجزیه و تحلیل فرمایشات امام 
راحل و مقام معظم رهبری در حوزه مسائل قضایی و حقوقی، برنامه مدونی را 
در دستور کار قرار دهند تا این فرمایشات به مثابه چراغ راهنما و هدایتگری در 
گام دوم انقلاب در دستگاه قضایی به قانون، دستورالعمل و رویه تبدیل شوند.
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به اتفاقی که در مراسم گرامیداشت 
در حرم  روز چهاردهم خرداد  در  )ره(  امام خمینی  ارتحال حضرت  سالگرد 
مطهر امام راحل )هنگام سخنرانی حجت الاسلام و المسلمین حسن خمینی( 
رخ داد و با موضع گیری و نارضایتی رهبر معظم انقلاب همراه بود، گفت: با 
امام راحل،  اتفاق رخ داده در روز ۱۴ خرداد در حرم مطهر  اینکه  به  توجه 
مسبوق به سابقه است، از دستگاه اطلاعاتی می خواهیم تا این موضوع را دنبال 
باید  عملی می کنند  به چنین  مبادرت  غفلت  روی  از  عده ای  کنند؛ چنانچه 
تحریک  شیاطین  ناحیه  از  ناخواسته  عده ای  چنانچه  متنبه شوند؛ همچنین 
می شوند، باید به این مساله توجه کنند؛ از سویی دیگر، اگر دست های پشت 
پرده ای نیز وجود دارد که می خواهند اینگونه مراسم ملی و مهم ما را مخدوش 
کنند و سوژه به دست دشمن بدهند، باید موضوع دنبال و تعقیب شود و اقدام 

مقتضی و متناسب صورت گیرد.
رئیس دستگاه قضا در ادامه نشست شورای عالی قوه قضاییه، دستوراتی 
را در راستای رسیدگی دقیق و سریع درخصوص پرونده هایی که در استان 
خوزستان در رابطه با فروریختن ساختمان متروپل تشکیل شده، صادر کرد؛ 
از جمله آنکه به معاون اول خود دستور داد موضوع را از این حیث که ممکن 
افراد تحت تعقیب قرار گرفته در صلاحیت  به پرونده برخی  است رسیدگی 

تهران باشد، بررسی کند.
وی افزود: چنانچه امکان تفکیک وجود ندارد، بر اساس ضوابط تدبیری 
شود تا در یک مرجع با سرعت، نظم و هماهنگی توأمان باشد و بدین ترتیب 

امکان حاشیه سازی از آن هایی که قصد حاشیه سازی دارند، سلب شود.
داد  دستور  قضایی  دستگاه  اول  معاون  به  همچنین  قضاییه  قوه  رئیس 
آبادان  متروپل  حادثه  درخصوص  تحقیقات  سریع تر  اتمام  به  نسبت  که 

پیگیری های لازم را انجام دهد تا پرونده هر شخص به هر میزانی که در این 
حادثه مقصر بوده طبق قانون تکمیل شود.

رئیس قوه قضاییه در ادامه از برخی رسانه های داخلی که بعضی دروغ ها 
و مطالب خلاف واقع را درخصوص حادثه متروپل منتشر می کنند گلایه کرد 

و به آن ها تذکر داد که مبادا در زمین دشمن بازی کنند.
رئیس قوه قضاییه در ادامه مشخصاً به انتشار خبر و تفاسیر خروج یکی 
از مسئولان سابق استان خوزستان از کشور و سپس بازگشت او به ایران اشاره 
کرد و گفت: هیچ کدام از مسئولین ذیربط و هیت های اعزامی )دولت، مجلس 
فروریختن  خصوص  در  اشاره  مورد  فرد  به  نسبت  کشور(  کل  دادستانی  و 
ساختمان آبادان گزارشی ارائه نداده اند و طبیعتاً اقدام قضایی نیز در مورد وی 

در این خصوص صورت نگرفته است.
رئیس دستگاه قضا در پایان اظهاراتش به بخشی از التهاب آفرینی و موج سواری 

رسانه های دروغ پراکن دشمن درخصوص قضیه فوق الذکر اشاره کرد.
در ابتدای نشست ، به مناسبت دهه مبارک کرامت، کاروان حامل پرچم 
متبرک حرم امام رضا )ع( در جلسه شورای عالی قوه قضاییه حضور یافتند و 
خادمان حرم رضوی با در دست داشتن پرچم متبرک شده حرم مطهر علی 

بن موسی الرضا )ع( به مدیحه سرایی پرداختند.

آژانس  حکام  شورای  نشست  به  اشاره  با  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
این نشست  ایران در  اتمی و احتمال صدور قطعنامه علیه  انرژی  بین المللی 
گفت: پیش داوری نمی کنیم ولی متناسب با اقدامی که اتفاق بیفتد پاسخ های 

خود را خواهیم داد.
سعید خطیب زاده روز دوشنبه در یک گفت وگوی تلویزیونی با اشاره به 
نشست شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی و احتمال صدور قطعنامه 
علیه ایران در این نشست، گفت: نشست فصلی شورای حکام آژانس بین المللی 
انرژی اتمی از امروز آغاز شده و در حال برگزاری است. به صورت معمول دو 
موضوع پادمانی مربوط به جمهوری اسلامی ایران و گزارش اجرای برجام که 

به صورت فصلی ارائه می شود، به همراه موضوعات دیگر در دستور کار است.
سخنگوی وزارت امور خارجه اضافه کرد: متاسفانه مدیرکل آژانس یک 
گزارشی را به صورت شتابزده علیه ایران ارائه کرده است که البته این را پیش 
از این که منتشر کند، در پارلمان اروپا گفته بود و با موضع جمهوری اسلامی 
ایران مواجه شد. ایران عنوان کرد با توجه به اینکه هنوز دور سوم رایزنی های 
ایران و آژانس برگزار نشده، شواهد حاکی از این است که انگار تصمیم از قبل 

گرفته شده که گزارش جهت گیری خاصی داشته باشد.
مارس   ۵ از  ما  گفت:  نیست،  دقیق  گزارش  این  اینه  بر  تاکید  با  وی 
۲۰۲۲ و نیمه اسفند تا امروز سه دور نشست داشتیم و یک بار هم به صورت 
مکتوب پاسخ های خود را ارائه کردیم. این گزارش علاوه بر اینکه دقیق نبوده 
و بی اعتنا به اقدامات جمهوری اسلامی ایران است، سعی می کند یک روایت 
ادعای رژیم  بیندازد که رد پای  برنامه های جا  شاذ و بعیدی را در خصوص 

صهیونیستی در آن دیده می شود.
امور خارجه دیروز و  سخنگوی دستگاه دیپلماسی اضافه کرد: لذا وزیر 
چند روز قبل اعلام کردند که ما هرگز نه این گزارش و نه اقدام این سه کشور 
اروپایی را قبول داریم که بر خلاف دیپلماسی و آنچه که در جریان است تلاش 

می کنند قطعنامه ای را ارائه کنند.
خطیب زاده تصریح کرد: ما نه تنها این قطعنامه را سازنده نمی دانیم، بلکه 
تصور و برداشت ما این است که هم در مسیر کل همکاری های ما با آژانس و 

هم در مذاکرات ما اثرات منفی خواهد داشت.
وی ادامه داد: بانیان این قطعنامه باید بدانند هرچقدر هم این قطعنامه 
را شکلی معرفی کنند، از نظر ما مردود است و از اعضای شورای حکام هم 
خواستیم که مراقب نیات رژیم صهیونیستی و بانیان این قطعنامه باشند و به 
قطعنامه رای منفی بدهند تا این پنجره ای که جمهوری اسلامی ایران برای 

دیپلماسی ایجاد کرده است در مسیر خود باز بماند.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه تصمیم شورای حکام چه نتیجه ای 
شورای حکام مشخص  رویه های  و  آژانس  رویه های  از  گفت:  داشت،  خواهد 
را  به چه سمتی خواهد رفت. ۳۵ عضو شورای حکام نظرات خود  است که 
اعلام خواهند کرد. جمهوری اسلامی ایران حتما به عنوان ناظر صحبت خواهد 
کرد و نظرات خود را خواهد گفت موضوعات دیگری هم در دستور کار است.

این سه  آنچه که گفته شده،  اساس  بر  امیدواریم  ما  خطیب زاده گفت: 
کردند،  آغاز  این خصوص  در  که  اشتباهی  مسیر  از  آمریکا  و  اروپایی  کشور 
اسلامی  آنچه که جمهوری  روسیه  و هم  وگرنه هم چین  عقب نشینی کنند 
ایران گفته مبنی بر مخالفت است و اگر موضوع به رای گیری گذاشته شود، 
رای منفی این دو کشور و احتمالا کشورهای دیگر کل این موضوع را به سمت 

دیگری خواهند برد.
سخنگوی وزارت امور خارجه تأکید کرد: آنچه که مهم است، اصل این 
ماجرا مردود است و بر همکاری های ایران و آژانس انرژی اتمی که بعد از ۵ 
مارس بعد از بیانیه مشترک آغاز شده، اثر وضعی خواهد داشت. همچنین بر 

روند مذاکرات وین که تاثیر و تاثر متقابلی از هم دارد، تاثیرگذار خواهد بود.
داوری  پیش  ما  داشت:  بیان  کشورمان  دیپلماسی  دستگاه  سخنگوی 

نمی کنیم، ولی قطعا متناسب با اتفاقی که بیفتد پاسخ های خود را خواهیم داد.
 NPT امضا کننده  اولیه  اعضای  از  یکی  عنوان  به  ما  تصریح کرد:  وی 
دسترسی های  پادمان  چارچوب  در  و  فنی  بعد  در  کردیم  سعی  امروز  به  تا 
مناسب را به آژانس بدهیم. همکاری هایی را فراتر از پادمان داشتیم و براساس 
فهم متقابل و براساس بیانیه های مشترکی که بین دو طرف امضا شده است. 

همچنین در حوزه گفت وگوها در وین مسیرهای متفاوتی را طی کردیم.
خطیب زاده خاطرنشان کرد: اجازه دهید منتظر نتیجه شورای حکام طی 
بحث  ایران  موضوع  چهارشنبه  یا  شنبه  سه  احتمالا  باشیم.  آینده  روز  چند 

خواهد شد و بعد متناسب با آن پاسخ را خواهیم داد.
ادعا  این  تکرار  با  دوشنبه  روز  اتمی  انرژی  بین المللی  آژانس  مدیر کل  
که توضیحات ایران درباره مواد اتمی پیدا شده در سه مکان اعلام نشده به 
زمینه  این  در  پادمانی  مسائل  که  است، مدعی شد  نبوده  معتبر  فنی  لحاظ 

باقی مانده است.
اسفند  توافق  به  اظهاراتش  ادامه  در  انرژی  بین المللی  آژانس  مدیرکل 
در  نشده  اعلام  مکان های  در  هسته ای  فعالیت های  آنچه  درباره  گذشته  ماه 
نظر  از  که  است  نکرده  ارائه  »توضیحاتی  تهران  که  کرد  ادعا  و  اشاره  ایران 
فنی در رابطه با یافته های آژانس در سه مکان اعلام نشده در ایران معتبر 
یا تجهیزات  و  فعلی مواد هسته ای  یا مکان های  ایران مکان  باشد. همچنین 
آلوده به مواد هسته ای را که در سال ۲۰۱۸ از تورقوزآباد منتقل شده است، 
به آژانس اطلاع نداده است.«وی مدعی شد: تا زمانی که ایران از لحاظ فنی 
توضیحات معتبری برای حضور ذرات اورانیوم با منشأ انسانی در تورقوزآباد، 
ورامین و مریوان ارائه نکند و آژانس را از همه مکان های فعلی مواد هسته ای 
و یا تجهیزات آلوده مطلع نکند، این سازمان نمی تواند صحت و کامل بودن 
اعلامیه های ایران ذیل موافقتنامه جامع پادمان را تائید کند. بنابراین، مسائل 

پادمان مربوط به این سه مکان باقی مانده است.

رئیسی در اولین جلسه شورای عالی محیط زیست؛

چالش های محیط زیستی کشور در اذهان و افکارعمومی به حال خود رها نشود

اژه ای: شعاردهندگان علیه سید حسن خمینی را شناسایی کنید

خطیب زاده: متناسب با نتیجه شورای حکام پاسخ می دهیم

خبر2روزنامه اخبار صنعت   سه شنبه ۱7 خرداد ۱۴۰۱     شماره  ۱9۰۴ اخبار

اسلامی: آژانس 
به گزارش های 
اسرائیل استناد 
می کند

تامین منابع و 
تسهیلات برای 
اجرای طرح های 
عمرانی و 
اقتصادی آبادان و 
خرمشهر

در  ایران  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
اینکه  به  اشاره  با  با یک رسانه عربی  گفت وگو 
آژانس بین المللی انرژی اتمی به گزارش های 
اسرائیل  ها  آن  راس  در  و  دشمنان  اطلاعاتی 
استناد می کند تاکید کرد: پاسخ هایی که تاکنون 

به آژانس دادیم دقیق بوده است.
انرژی  سازمان  رئیس  اسلامی،  محمد 
اتمی ایران در گفت وگو با شبکه الجزیره گفت: 
بین  آژانس  سوالات  به  تاکنون  که  پاسخ هایی 

المللی انرژی اتمی داده ایم، دقیق بوده است.
وی گفت: مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
توصیف  کننده«  »قانع  برای  جدی  اراده  اتمی 
المللی  بین  آژانس  ندارد.  ما  های  پاسخ  کردن 
انرژی اتمی به گزارش های اطلاعاتی دشمنان ما 

و در راس آن ها اسرائیل استناد می کند.
در  برخی  که  قطعنامه ای  گفت:  اسلامی 
شورای حکام برای رسیدن به آن تلاش می کنند 
اوضاع جدیدی را بوجود نخواهد آورد. آژانس باید 
نفوذ سیاسی در داخل خود را متوقف کند و به 

قوانین پایبند باشد.
رئیس سازمان انرژی اتمی ایران تاکید کرد: 
آژانس بین المللی انرژی اتمی از هدف قرار دادن 
پرسش  یک  این  و  نکرد  انتقاد  ما  های  سایت 
بزرگ است. سلاح هسته ای در راهبرد ما جایی 
ندارد و چیزهایی که مطرح می شود تنها اتهامات 

مغرضانه است.
اسلامی تاکید کرد: سهم ما از انرژی جهانی 
تنها ۳ درصد است و ۲۵درصد فعالیت بازرسان 

آژانس در خاک ما انجام می شود. تصمیم غنی 
تصمیمات  به  منوط  درصد  اورانیوم 9۰  سازی 
مسئولان مربوطه است. ما تصمیم غنی سازی 
اورانیوم را تنها برای تحریک کردن اتخاذ نمی 
کنیم. دستیابی آژانس به فیلم ها و ضبط ویدیویی 

منوط به سرنوشت توافق است.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: ما بدون توجه 
به نتیجه توافق به فعالیت های مسالمت آمیز 
هسته ای خود ادامه می دهیم. ما آماده پایبندی 
به توافق هسته ای هستیم به شرطی که طرف 

های دیگر به تمام بندهای توافق پایبند باشند.
رافائل گروسی، مدیرکل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی روز دوشنبه در نشست خبری خود 
گفت که آنچه رخ داده است نشان می دهد که 

ما و ایران به همکاری و شفاف سازی و توضیح 
درخصوص برخی امور نیاز داریم.

ای  هسته  برنامه  ایران  کرد:  تاکید  وی 
بلندپروازانه دارد و به نفع این کشور است که با 
ما همکاری کند و درخصوص امور مبهم توضیح 

دهد.
گروسی گفت: چیزی که ایران به ما داده 
است کافی نیست و باید توضیحات لازم را ارائه 

دهد.
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی در 
سخنرانی آغازین جلسه شورای حکام نیز مدعی 
شده بود که ایران پاسخی قانع کننده به سوالات 
آژانس درباره وجود مواد هسته ای در سه مکان 

اعلام نشده نداده است.

پایان  در  جمهور  رییس  اجرایی  معاون 
سفر یک روزه خود به استان خوزستان درباره 
طرح توسعه شهرهای آبادان و خرمشهر گفت: 
این کارگروه دو محور اساسی داشت که یکی 
عمرانی  های  طرح  اجرای  برای  منابع  تامین 
طرح های  برای  تسهیلات  تامین  دیگری  و 

اقتصادی و اشتغالزایی بود.
سید صولت مرتضوی در حاشیه نشست 
های  شهرستان  توسعه  طرح  کارگروه  عصر 
ها  بانک  تکالیف  به  که  آبادان  و  خرمشهر 

دو  کارگروه  این  گفت:  داشت  اختصاص 
منابع  تامین  یکی  داشت  اساسی  محور 
دیگری  و  عمرانی  های  طرح  اجرای  برای 
اقتصادی  های  طرح  برای  تسهیلات  تامین 

بود. اشتغالزایی  و 
بندی  نشست صبح جمع  در  افزود:  وی 
خوبی داشتیم و شمار قابل توجهی از طرح را 
به نتیجه رساندیم که در جلسه بعدی نهایی 

می شود.
اما  گفت:  جمهور  رییس  اجرایی  معاون 

از  نمایندگانی  اقتصادی  های  طرح  حوزه  در 
در  استان  عامل  های  بانک  مدیران  و  تهران 
این نشست حضور داشتند و منابع خوبی برای 
پیش  اقتصادی  های  طرح  تکمیل  و  شروع 

بینی شد که جمع بندی آن اعلام می شود.
مرتضوی  که به منظور جمع بندی نهایی 
طرح توسعه شهرستان های آبادان و خرمشهر  
از روند آواربرداری  ابتدا  آبادان سفر کرد،   به 
متروپل بازدید کرد و در ادامه به محل احداث 
شبکه  کشتیرانی  قفل  و  گانه  سه  سدهای 

آبیاری آبادان و خرمشهر رفت.  
معاون اجرایی رییس جمهور بلافاصله با 
حضور در فرمانداری سومین و آخرین نشست 
کارگروه طرح توسعه شهرستان های آبادان و 
خرمشهر را با حضور مسوولان برگزار کرد که 
قرار شد »طرح توسعه آبادان  و خرمشهر« طی 
منابع  امسال  و  تصویب شود  آینده  هفته های 
قرار  استان  اختیار  در  آن  اجرای  برای  لازم 
این مصوبات را  تا مردم برکات  خواهد گرفت 

ببینند.


